
Protokół Nr XXXVII/10 
z XXXVII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 3 września  2010 roku 
 

 

 

Dnia 03 września 2010 roku o godz. 10-tej w Urzędzie Gminy Lipno odbyła się XXXVII 
sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Kierownik ROR - 
Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik SAPO – Pan Kazimierz Mątowski. 

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXXVII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 15 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.. 

 
1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Informacja z wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2010 roku. 
 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Punktu Przedszkolnego w Radomicach, 
b/ wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości, 
c/ trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
d/ określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 
kultury, 

e) zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 
 

 



4. Składanie interpelacji. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad  XXXVII sesji Rady Gminy Lipno. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi, bądź propozycje 
zmian do przedstawionego  porządku obrad. 

 

 

 Wójt Gminy Lipno wnosi o zdjęcie z proponowanego porządku obrad  pkt 3b (Podjęcie 
uchwał w sprawach),  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Informacja z wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2010 roku. 
 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Punktu Przedszkolnego w Radomicach, 
b/ trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
c/ określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 
kultury, 

d/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 
 
4. Składanie interpelacji. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad  XXXVII sesji Rady Gminy Lipno. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

 

Ad. pkt 1 c 

 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania. 

 



Ad. pkt 1 d 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno podkreślił, że przystępuje do punktu – informacja z 
wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2010 roku. 

 

Wójt Gminy przedstawił informację z wykonania budżetu Gminy Lipno za I półrocze 2010 
roku ( informacja w załączeniu). 

Następnie przedstawił uchwałę Nr 140/2010 Składu Orzekającego Nr 8 RIO w Bydgoszczy z 
dnia 23 sierpnia 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy 
Lipno informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2010 roku ( uchwała w 
załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

  

Ad. pkt 3a 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały w 
sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Punktu Przedszkolnego w Radomicach. 

Radca Prawny wyjaśnił, że jest to projekt uchwały, który wymagał szeregu konsultacji, 
uzgodnień, bo materia której dotyczy jest tak uregulowana, że są wzajemne sprzeczności  
niektórych spraw. Radca przypomniał, że Rada Gminy w dniu 27 kwietnia 2010 roku podjęła 
uchwałę w sprawie  Regulaminu Organizacyjnego Punktu Przedszkolnego w Radomicach, do 
tego Regulaminu Organ Nadzoru miał szereg zastrzeżeń, wytycznych.  

W stosunku do poprzedniego Regulaminu zostały wprowadzone 4 zmiany, mianowicie: 

- był zapis o nadzorze pedagogicznym Dyrektora Zespołu Szkół w Radomicach 

jest zapis o nadzorze pedagogicznym Dyrektora Szkoły Podstawowej w Radomicach; 

 



- był zapis o funkcjonowaniu Rady Pedagogicznej 

nie może być Rady Pedagogicznej, w związku z tym zapis ten został wykreślony; 

- sprecyzowano zapis dotyczący przerw w nauce w roku szkolnym oraz określono wymiar 
podstawy programowej; 

- wykreślono punkt dotyczący ewentualnych kosztów 

Radca Prawny dodał, że treść tego Regulaminu została uzgodniona z Nadzorem Prawnym 
Wojewody. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXVII/187/10 w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Punktu Przedszkolnego w Radomicach  i poddał go 
pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3 b 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż w związku z tym, że w ubiegłym roku zmieniła się ustawa o 
finansach publicznych, zachodzi potrzeba wywołania nowej uchwały w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej; następnie omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXVII/188/10 w sprawie 
trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 3 c 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjecie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy za I półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury. 

 



Skarbnik Gminy  nadmieniła, że zgodnie z art. 266 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku o finansach publicznych, zakres i formę informacji o przebiegu wykonania budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego oraz podmiotów wchodzących w skład sektora finansów 
publicznych, dla których organem założycielskim jest jednostka samorządu terytorialnego      
( gminnych instytucji kultury), za pierwsze półrocze określa organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego. 

W związku z tym przedłożony został stosowny projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXVII/189/10 w sprawie 
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury   
i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 3 d 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok 

 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 
rok. Zmiany te podyktowane są tym, iż otrzymaliśmy dotację na dożywianie uczniów w 
szkołach, na modernizację 750 m odcinka drogi Kłokock – Tomaszewo z Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych, na budowę boiska wielofunkcyjnego Orlik 2012 w Radomicach, 
otrzymaliśmy również refundację środków na budowę drogi w Jastrzębiu. 

Ponadto proponuje się dokonać przeniesień środków na uzupełnienie budowy boiska w 
Radomicach, boiska trawiastego przy Zespole Szkół w Wichowie, na wkład własny środków 
do projektu POKL-u, dotacji dla Urzędu Miasta i Gminy za dzieci uczęszczające do 
przedszkola z naszego terenu. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXVII/190/10 w sprawie 
zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



Ad. pkt 4, 5,6 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnych punktów porządku 
obrad, proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne wnioski i zapytania, 
odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

Radny Górnicki Józef zgłasza potrzebę zorganizowania na terenie Gminy zbiórki starych 
opon oraz zużytego sprzętu RTV i AGD, taką potrzebę zgłasza wielu mieszkańców. 

Radny Kowalski Jan nadmienił, że jest osoba, która wyraża chęć wycięcia krzewów 
rosnących przy drodze gminnej , oczywiście osoba ta zabrałaby te gałęzie na własne potrzeby. 

Radny Szajgicki Leszek wyraził zadowolenie z zaplanowanej inwestycji polegającej na 
wykonaniu sprysku na drodze Ignackowo – Ośmiałowo. 

Radny Strużyński Stanisław zasygnalizował, że padające deszcze wyrządziły wiele szkód 
na dogach gminnych, bardzo prosi o zwrócenie na to uwagi i w miarę możliwości naprawę 
tych dróg. 

 

Pan Wójt  ustosunkowując się do wypowiedzi Radnych, wyjaśnił, że w najbliższym czasie 
postara się zorganizować na terenie Gminy zbiórkę zużytego sprzętu RTV- AGD oraz opon, o 
terminach zbiórki  i miejscu, do którego trzeba będzie dostarczyć ten sprzęt powiadomimy w 
odpowiednim czasie. 

Jeżeli chodzi o wycinkę zakrzaczeń rosnących przy drogach gminnych, to uważa, że jest to 
bardzo dobra propozycja. Być może jeszcze z innych dróg w ten sposób moglibyśmy usunąć 
rosnące krzewy. 

Będąc przy głosie  poinformował, że od Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
wpłynęło pismo – Pan Marszałek chciałby utworzyć fundusz solidarnościowy, który miałby 
być pomocny dla samorządów w chwilach, kiedy dotkną je jakieś klęski żywiołowe. Wiąże 
się to oczywiście ze składkami poszczególnych samorządów- gminy wiejskie płaciłyby 
składkę w wysokości 0,50 zł od mieszkańca. Gdyby wszystkie samorządy zgłosiły swój akces 
do tej inicjatywy, to ten fundusz wyniósłby ok. 4 mln zł. 

Pan Wójt prosi Radę Gminy o zajęcie stanowiska w tej sprawie, tzn. czy przystępujemy do 
tego funduszu solidarnościowego. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław uważa, że utworzenie takiego funduszu solidarnościowego, 
mając na uwadze klęski żywiołowe, które dotykają nasz kraj, jest bardzo trafne i zasadne – 
byłyby to chociaż niewielkie środki na wsparcie samorządu, który byłby w potrzebie. 

Będąc przy głosie podkreślił, że bardzo ważną sprawą jest melioracja – uważa, że trzeba tą 
sprawą się zająć, bardzo poważnie zająć i dołożyć starań, aby reaktywować Spółki Wodne. 

 



Radny podkreślił, że rowy melioracyjne w wielu przypadkach są zarośnięte, w wielu 
przypadkach są zlikwidowane; a teraz kiedy przyszły lata mokre, te niedrożne melioracje dają 
o sobie znać. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek kto jest za tym, abyśmy 
przystąpili do funduszu solidarnościowego tworzonego przez Marszałka Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli w/w wniosek. 

 

Pan Wójt uważa, że Radny Lewandowski poruszył bardzo ważną sprawę, jaką jest 
melioracja. Wszyscy doskonale zdają sobie z tego sprawę, ale Gmina niewiele może w tym 
temacie zrobić, szczegółowa melioracja to zadanie właścicieli gruntów. Gmina, przy dobrej 
woli Rady Gminy, korzystając z pracowników zatrudnionych w ramach robót publicznych i 
tak stara się usuwać awarie na melioracji. Nadmienił, że sprawa ta poruszana jest na 
zebraniach wiejskich i trzeba przekonywać mieszkańców do tego, aby wznowić działalność 
Spółek Wodnych i zacząć dbać o te urządzenia. Bardzo prosi Sołtysów o to, aby rozmawiali z 
mieszkańcami swoich sołectw w tym temacie. 

 

Sołtys z Ignackowa zasygnalizował, że na drogach utwardzonych tłuczniem należałoby 
ustawić znaki ograniczające prędkość, ponieważ wielu użytkowników jeździ z dużą 
prędkością, co stwarza wiele zagrożeń dla innych osób korzystających z dróg, szczególnie 
pieszych. 

Zwraca się również z prośbą o sprzątnięcie przystanków autobusowych o ich odświeżenie. 

 

Radny Kalinowski Marek prosi o udrożnienie przepustu w Białowieżynie koło P. 
Kielkowskiego. Nadmienił także, że na Pólku oraz na ul. Aleksandrowskiej od kilku dni nie 
działa oświetlenie uliczne. 

Wójt Gminy zasygnalizował, że do najbliższej środy nieczynna będzie równiarka, ponieważ 
jest w naprawie. 

Będąc przy głosie poinformował, że trzeba określić godzinę, o której chcielibyśmy, żeby 
włączały się lampy oświetlenia ulicznego, wówczas zgłosimy to do Energetyki. 

Poinformował także, że Energetyka zapewnia, że do końca przyszłego tygodnia zostaną 
podłączone lampy oświetlenia ulicznego w Trzebiegoszczu i Jankowie. 

 



Radny Lesiński Mirosław przypomniał, że wiele razy zgłaszał potrzebę wykonania 
odwodnienia, udrożnienia rowów w sołectwach Jankowo i Trzebiegoszcz. 

Wójt Gminy uważa, że przy wykonywaniu inwestycji remontu drogi Sumin-Jankowo-Lipno 
sprawa udrożnienia rowów przydrożnych będzie wykonana, trzeba trochę poczekać. 

Sołtys z Jankowa – zwrócił się z zapytaniem kto będzie wykonywał przepusty  z drogi 
powiatowej na drogę gminną. 

Zasygnalizował także, że przydałaby się modernizacja Szkoły Podstawowej w 
Trzebiegoszczu. 

Wójt Gminy podkreślił, że widzi wiele potrzeb na terenie całej Gminy, widzi też potrzebę 
sprzątnięcia przystanków autobusowych, ale zapewnił, że do tej pory pracownicy wykonywali 
bardzo wiele innych zadań, które musiały być wykonane w pierwszej kolejności, a 
systematycznie, w miarę możliwości będą wykonywane kolejne zadania. 

Jeżeli chodzi o remont Szkoły w Trzebiegoszczu, to uważa, że Komisje Rady Gminy zajmą 
się takim wnioskiem, a przyszła Rada Gminy zdecyduje o sieci szkół na terenie Gminy Lipno. 
Pan Wójt poinformował, że zarówno Szkoła w Trzebiegoszczu jak i Szkoła w Piątkach jest w 
dość dobrym stanie- jest centralne ogrzewanie, są wymienione okna, są łazienki, więc 
warunki do nauki są. Natomiast liczba dzieci uczęszczających do tych szkół pozostawia wiele 
do życzenia. Trzeba mieć na uwadze  również fakt, że subwencja oświatowa, którą 
otrzymujemy, nie wystarcza na płace dla nauczycieli. 

Pan Wójt uważa, że w tej chwili priorytetowym zadaniem musi być regulacja gospodarki 
wodno-ściekowej na terenie Gminy ponieważ chcemy i musimy zrobić wszystko, aby nie 
występowały niedobory wody. Trzeba mieszkańcom tłumaczyć, że należy dokonać wyboru 
czy remontować kolejną szkołę, czy modernizować stację uzdatniania wody, aby zapewnić 
ciągłość dostawy wody. 

 

Ad. pkt 7 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXXVII sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 

 

Protokolant                                                                                    Przewodniczący Rady Gminy 
Żaneta Wołkowicz                                                                                  Bohdan Nowak 

 


